

Letter of Christian Malard, international diplomatic consultant, Journalist on i24News,  
Member of Honor of « Yiddele' Memory »

To Rachel Kesselman  
President-Founder of "Yiddele' Memory"  
06000 NICE

Paris, March 2<sup>nd</sup> 2015

Dear Lili,



It is an Honor you granted to me when you offered me to become a Member of Honor of the "Yiddele' Memory" Organization, which I accept with emotion. As the son of a Second World War resistant against German occupation in France, I have heard and learnt a lot from my father who passed away 19 years ago. I was so proud to hear that he had saved Jewish families of Polish origins ! When you detailed to me the creation of this unique Jewish Open Air Museum in Europe, and especially in Poland, a country who so much suffered during WWII, I told myself I could only cherish such a superb idea for the sake of Remembrance, so that the new generation learns from the tragic past and says "NEVER THAT AGAIN !" More than ever, the memory of the past must inhabit the world for ever. I am with you in your actions of development of the Museum and I will certainly help you in my field. Accept, Dear Lili, my most sincere greetings and encouragement.

*C'est un honneur que vous m'avez demandé de devenir Membre d'Honneur de l'Association "Yiddele' Memory" et que j'accepte avec émotion. En tant que fils de résistant de la seconde guerre mondiale contre l'occupation allemande en France, j'ai entendu et appris beaucoup par mon père qui est décédé il y a 19 ans. J'étais tellement fier d'entendre qu'il avait sauvé des familles juives d'origine polonaise ! Lorsque vous m'avez détaillé la création de ce Musée Juif à Ciel Ouvert, unique en Europe, et notamment en Pologne, pays qui a tellement souffert pendant la seconde guerre mondiale, je me disais que je ne pouvais que chérir cette superbe idée par souci du Souvenir, et afin que la nouvelle génération apprenne du passé tragique et dise "PLUS JAMAIS CA !". Plus que jamais, la mémoire du passé doit habiter le monde entier pour toujours. Je suis à vos côtés dans vos démarches de développement du Musée et je ne manquerai pas de vous aider dans le domaine qui est le mien. Acceptez, Chère Lili, mes salutations et encouragements les plus sincères.*

Christian Malard  
International Diplomatic Consultant  
75000 PARIS